
Generalforsamling i Samsø Filmklub d. 24. marts 2025 kl. 19.30 
Velkommen til årsmøde, hvor jeg vil fremhæve en del af de 
arrangementer og tiltag, vi har haft igennem året. Derudover er der 
selvfølgelig vores primære område, nemlig at vise film. Både de 
brede og mere smalle film. 

Vi inviterede flere gange repræsentanter for de unge. Få kom og til 
sidst gled det ud i sandet med ordene fra en af deltagerne, at vi 
dækkede deres behov. 

Kommunen støtter os som sponsorer, gennem sommerfilm for børn 
og et foredrag for kommunens ansatte ved Jakob Mark. 

Erindringsbio for lettere demente er nu i en god gænge, 2 gange 
om året. Sidst var vi 26 deltagere og med rollatorer og kørestole er 
det passende, for efter de små film er der kaffe med kage i foyeren. 
Der går snakken livligt, og nogen har næsten ikke lyst til at komme 
hjem, når taxaen kommer. Gitte og Sine laver et stort arbejde med 
forberedelse, planlægning af kørsel mm. Karen Bendtsen og 
Susanne Alexander er meget behjælpelige under det hele og de 
forstår at snakke med dem. Uden de 4 kunne jeg ikke gøre det. 

Børnebif 2 gange om året er for mig en stor fornøjelse. Børnene 
hygger sig, og de bliver vænnet til at se film i biografens fællesskab, 
ikke bare alene på der i pads eller TV. 

Noget nyt er Solsikkebio for børn, der har det svært med at være 
sammen med mange. Nogle er udadreagerende andre lukker sig 
inde. Vi har haft 2 forestillinger, som er for solsikkebørnene, men 
under deres forudsætninger også for andre. D.v.s. dæmpet 
belysning og dæmpet lyd. 

Til  Kildemosen skaffede jeg efter ønske Jul i Skovridergården 
hjem. 

En aktivitetspulje / stimulipakke giver mulighed for at forskellige 
arrangementer for udeboende tilknyttet Kildemosen samt beboerne 



på Kildemosen. Der var god tilslutning og efter filmen var der pølser 
og brød, samt drikkevarer her i foyeren. Og megen snak. 

2 gange om året viser vi en helt ny koncert med Andre’ Rieu. Der er 
også efterhånden mange, der har fundet ud af, at man bare bliver i 
godt humør af de koncerter. 

En årlig film inviterer menighedsrådet til. Efter filmen er der en let 
frokost med snak om filmen i foyeren. Også en hyggelig tradition. 

I forbindelse med foredrag fra Århus Universitet om øl, var der 
ølsmagning. En spændende oplevelse, hvor det kræves, at 
hjælperne er hurtige, så øllet kan smages samtidig med at 
foredragsholderne fortæller om det. Det var spændende og 
foredragsholderne meget dygtige til at fortælle om alt det, der sker 
før vi kan nyde øl. 

Foreningen Norden havde et foredrag om de danske konger. Sådan 
et foredrag skal ses på det store lærred. Og jeg ved, der er planer 
om flere. 

Igen i år havde vi Nordisk uge, hvor der var en pæn tilslutning. Vi 
prøver at dække de nordiske lande ind. I år ser det ud til, det bliver 
svært at få en finsk film. 

Et ønske på sidste års generalforsamling var at se Diktatoren. 
Heldigvis har en af vores filmdistributører fået den digitaliseret, så vi 
kunne vise den. Det var der en del, der var glade for. Det var sjovt 
at se den igen. 

I bestyrelsen besluttede vi at vise musikfilm. Det var en lidt 
besværlig opgave for mig, men det lykkedes at få en af det lille 
udvalgs ønsker opfyldt, nemlig Stop Making sense. Så sker der det, 
at der begyndte at blive lavet musikfilm, der nu kommer i en lind 
strøm. Bl. A. Bob Marley, Cornelius Wrejslik, Amy Winehouse. Lige 
nu har vi vist The Minds of 99 og Maria ( Callas) og kommer til at 
vise filmene om Bob Dylon, Tommy Seebach, Led Zeppelin m.fl.  



I bestyrelsen besluttede vi også, at der skulle nyt gulvtæppe i salen 
efter 23 år. Det skulle være lysere. Brian og jeg fik overdraget at 
beslutte farve. Det gjorde vi sammen med gulvlægger Kurt, der helt 
præcis vidste, hvilken type tæppe, der skal lægges i en biografsal. 
Der blev bestemt et tidspunkt i januar – og nu ligger det der til 
glæde for publikum og os. 

Vi fik foræret en lille rød sofa af Tom Nagel. Den er vi rigtig glade 
for. Det er blevet et hyggeligt hjørne med blomsterbillede og reol 
med filmbøger m.m. Det hjørne bliver der hygget meget i af både 
børn og voksne. 

4 af os har lavet bygningsgennemgang, og der er sat håndværkere 
på de opgaver, der er. 

Ikke alle opgaver er planlagt lang tid i forvejen. De kommer løbende 
til os. Dog mest små opgaver. 

Til sidst tak til alle, der er med til at støtte biografen: Medlemmer, 
frivillige hjælpere, sponsorer, operatører og ikke mindst bestyrelsen. 

Tak til Samsø Posten for filmomtale og omtale i øvrigt, når der 
foregår noget. 

Ellen Lynard / formand 


